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∆ΗΜΟΤΙΚΟ ΣΥΜΒΟΥΛΙΟ ΚΑΛΑΜΑΤΑΣ 

ΑΠΟΣΠΑΣΜΑ ΠΡΑΚΤΙΚΟΥ  

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗΣ  21/2011 

 

ΑΠΟΦΑΣΗ  239/2011  

 
Στην Καλαµάτα σήµερα, την 26η  Μαΐου 2011, ηµέρα Πέµπτη και ώρα 8:00 µ.µ., στο 
Αµφιθέατρο «Αλέξανδρος Κουµουνδούρος», συνέρχεται στην 21η/2011 συνεδρίαση, το 
∆ηµοτικό Συµβούλιο του ∆ήµου Καλαµάτας, µετά την υπ’ αριθµ. πρωτ. 24592/20-5-2011 
πρόσκληση του κ. Προέδρου, η οποία επιδόθηκε σύµφωνα µε το νόµο.  
 

Παραβρίσκονται στη συνεδρίαση από τα µέλη του Σώµατος οι κ.κ. : 1) Γουρδέας Ανδρέας, 
Πρόεδρος του Σώµατος, 2) Αδαµόπουλος Ιωάννης, 3) Αθανασόπουλος Κωνσταντίνος, 4) 
Αναζίκος Ιωάννης, 5) Ανδρεάκος Κωνσταντίνος, 6) Βασιλόπουλος Παναγιώτης, 7) Γκλεγκλές 
Ιωάννης, 8) ∆ηµόπουλος ∆ηµήτριος, 9) ∆ικαιουλάκος Βασίλειος, 10) Ηλιόπουλος Αθανάσιος, 
11) Καµβυσίδης Ιωάννης, 12) Καραγιάννης Ανδρέας, 13) Καρβέλης Γεώργιος, 14) Κουδούνης 
Αργύριος, 15) Μανδηλάρης Ιωάννης, 16) Μαρινάκης Σαράντος, 17) Μιχαλόπουλος Κων/νος, 
18) Μιχαλόπουλος Σωτήριος, 19) Μπάκας Ιωάννης, 20) Μπασακίδης Νικόλαος (προσέλευση 
στην υπ’ αριθµ. 231 απόφαση), 21) Μπεχράκης Σταµάτης, 22) Μπουζιάνης Παύλος, 23) 
Μπούρας Ιωάννης, 24) Μπούχαλης ∆ηµήτριος, 25) Μπρεδήµας Θεόδωρος, 26) Μωραγιάννης 
Κωνσταντίνος, 27) Μωρακέας Σπυρίδων, 28)  Νιάρχος Αναστάσιος, 29) Ντίντα Παναγιώτα, 30) 
Οικονοµάκου Μαρία, 31) Πολίτης ∆ηµήτριος, 32) Στασινάκης ∆ιονύσης, 33) Στασινόπουλος 
Στυλιανός, 34) Φαββατάς ∆ηµήτριος, 35) Φωτέας Νικόλαος και 36) Χριστόπουλος Ιωάννης.  
 
∆εν παραβρίσκονται, αν και κλήθηκαν νόµιµα οι δηµοτικοί σύµβουλοι κ.κ.: 1) Βασιλόπουλος 
Αθανάσιος, 2) ∆ιασάκος Νικόλαος, 3) Νταγιόπουλος Γεώργιος, 4)  Πουλόπουλος ∆ηµήτριος και 
5) Ριζάς Χρήστος.   
 
 
Στη συνεδρίαση κλήθηκαν και παραβρίσκονται η Πρόεδρος του Συµβουλίου της ∆ηµοτικής 
Κοινότητας Καλαµάτας κα Λιακουνάκου Βενετία και ο Πρόεδρος Συµβουλίου Τοπικής 
Κοινότητας   Αρφαρών κ. Φέστας Κωνσταντίνος.  
 
 
Αφού επιτυγχάνεται έτσι νόµιµη απαρτία, ο Πρόεδρος του Σώµατος κηρύσσει την έναρξη της  
συνεδρίασης, παρουσία του  ∆ηµάρχου  Καλαµάτας  κ. Παναγιώτη  Ε. Νίκα. 
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Στη συνέχεια εισάγεται από τον κ. Πρόεδρο για συζήτηση το 11ο θέµα της ηµερήσιας διάταξης 
µε τίτλο : 

Αφαίρεση και αντικατάσταση δένδρων στην οδό Κοραή. 

 
Εισηγούµενος το θέµα ο ∆ηµοτικός Σύµβουλος κ. Ιωάννης Αδαµόπουλος αναφέρει ότι η 
Επιτροπή Ποιότητας Ζωής µε την υπ’ αριθµ. 18/2011 οµόφωνη απόφασή της εισηγείται στο 
∆ηµοτικό Συµβούλιο την αφαίρεση έξι (6) Βραχυχίτωνων (Brachychiton spp) και µιας Ακακίας 
Κων/πόλεως (Albizia julibrissin) από το πεζοδρόµιο της οδού Κοραή αριθµ. 45 στην Καλαµάτα 
και την  αντικατάστασή τους µε δένδρα µικρής ανάπτυξης, σύµφωνα µε την υπ’ αριθ. πρωτ. 
21038/5-5-2011 εισήγηση του Τµήµατος Γεωτεχνικών Έργων, της ∆ιεύθυνσης Γεωτεχνικών 
Υπηρεσιών, του ∆ήµου Καλαµάτας, η οποία αναλυτικά έχει ως εξής : 
 

«ΕΛΛΗΝΙΚΗ ∆ΗΜΟΚΡΑΤΙΑ 
    ΠΕΡΙΦΕΡΕΙΑ ΠΕΛΟΠΟΝΝΗΣΟΥ 
    ∆ΗΜΟΣ ΚΑΛΑΜΑΤΑΣ 

     ∆/ΝΣΗ  :   ΓΕΩΤΕΧΝΙΚΩΝ ΥΠΗΡΕΣΙΩΝ 
     ΤΜΗΜΑ :   ΓΕΩΤΕΧΝΙΚΩΝ ΕΡΓΩΝ  

   Πληρ. :     Παχής Λεωνίδας 

   Τηλ.   :     27210 - 60875  

   FAX    :     27210 - 99225 

                        Καλαµάτα  03  Μαΐου 2011 
                         
                        Αρ. Πρ. :  21038/5-5-2011 
 
 

ΠΡΟΣ 
∆ΗΜΟΤΙΚΟ  ΣΥΜΒΟΥΛΙΟ  

ΚΑΛΑΜΑΤΑΣ 

                                 

Υ Π Η Ρ Ε Σ Ι Α Κ Η    Ε Ι Σ Η Γ Η Σ Η 
 

ΘΕΜΑ : «Αφαίρεση και αντικατάσταση δένδρων στην οδό Κοραή» 
 

Στο πεζοδρόµιο της οδού Κοραή και συγκεκριµένα στον αριθµό 45 υπάρχουν επτά δένδρα εκ 
των οποίων έξι (6) Βραχυχίτωνες (Brachychiton spp) και µία Ακακία Κων/πόλεως (Albizia 
julibrissin) ηλικίας περίπου δέκα και δεκαπέντε ετών. 
 
Τον τελευταίο καιρό είµαστε δέκτες πολλών παραπόνων από κατοίκους της οδού Κοραή για 
την κατάσταση που έχει δηµιουργηθεί από την ανάπτυξη των δένδρων στο πεζοδρόµιο.                                                  
Κατόπιν αυτοψίας από υπαλλήλους της ∆/νσης Γεωτεχνικών Υπηρεσιών στο χώρο που 
βρίσκονται τα εν λόγω δένδρα διαπιστώθηκαν τα εξής : 

1. Το είδος των δένδρων είναι ακατάλληλο για φύτευση σε αυτό το πεζοδρόµιο    

2. Τα δένδρα έχουν ανασηκώσει τις πλάκες του πεζοδροµίου δηµιουργώντας προβλήµατα  
στους ένοικους των πολυκατοικιών καθώς επίσης και στην οµαλή ροή των υδάτων. 

3. Τα εναέρια δίκτυα της ∆ΕΗ βρίσκονται σε µικρή απόσταση πάνω από τα δένδρα.    
 

     Μετά τα παραπάνω : 
 

      Εισηγούµαστε 

Την αφαίρεση των έξι (6) Βραχυχίτωνων (Brachychiton spp) και της µιας Ακακίας Κων/πόλεως 
(Albizia julibrissin)  και την  αντικατάστασή τους  µε δένδρα  µικρής ανάπτυξης. 
 
 Ο ∆ΙΕΥΘΥΝΤΗΣ  Γ. Υ. 

ΛΙΟΝΤΗΡΗΣ  ΓΙΑΝΝΗΣ 

ΓΕΩΠΟΝΟΣ Μ.Sc» 
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Για το παρόν θέµα έχει εκφράσει θετική γνώµη το Συµβούλιο της ∆ηµοτικής Κοινότητας 
Καλαµάτας µε την υπ’ αριθµ. 28/2011 απόφασή του.   
 

 

Ακολουθεί διαλογική συζήτηση, η οποία αναλυτικά έχει ως εξής : 
 

ΜΠΡΕ∆ΗΜΑΣ : Κύριε Αδαµόπουλε, προ ηµερών είδα µια επιστολή σε εφηµερίδα, που ήταν 
αντίθετοι οι κάτοικοι της περιοχής µε την κοπή αυτή των δένδρων. Το έχετε υπ’ όψη σας; 
 
Α∆ΑΜΟΠΟΥΛΟΣ :  Όχι, δεν την έχω υπ’  όψη µου  αυτή την επιστολή.   
Είστε σίγουρος ότι είναι γι’  αυτήν την περιοχή;  Για την Κοραή;  Πρέπει να είδατε κάτι άλλο.  
Όχι για την Κοραή.  Γιατί έχουµε επιστολή για την Κοραή που µας ζητάνε να τα βγάλουµε. 
Όχι, είναι σίγουρο αυτό, αποκλείεται. Θα το ήξερα. 
 
ΜΩΡΑΚΕΑΣ :  Συµφωνούµε µε το αίτηµα, δηλαδή περί τίνος πρόκειται. Πρόκειται περί 
δέντρων τα οποία  τοποθετήθηκαν εκεί και δεν έπρεπε να τοποθετηθούν γιατί είναι 
ακατάλληλα γι’ αυτήν την χρήση; 
 
Α∆ΑΜΟΠΟΥΛΟΣ : Ήταν ατυχής η επιλογή τους. 
 
ΜΩΡΑΚΕΑΣ :  Ναι, τα οποία τώρα έχουν σηκώσει όλα τα πεζοδρόµια στον αέρα. ∆ηλαδή, και 
µπαίνει εκ των πραγµάτων, παρόλο το ότι έχουµε αργήσει πολύ, χρειάζεται ένα κανονιστικό 
πλαίσιο για τα πεζοδρόµια, επειδή ξέρω και ότι ο κ. ∆ήµαρχος δίνει  µεγάλη σηµασία σ’ αυτά τα 
νοικοκυρέµατα, το λέω µε έµφαση, ένα κανονιστικό πλαίσιο, θα πάρουµε του ∆ήµου της 
Αθήνας ή κάποιων άλλων ∆ήµων, µε ένα εύκολο τρόπο προσαρµογής στα δεδοµένα της πόλης.  
∆ηλαδή :  

� Σε  ποια  πεζοδρόµια  βάζουµε  δένδρα, 

� Σε τι πλάτη  βάζουµε  δένδρα, 

� Σε τι πλάτη δεν µπορούµε να βάλουµε δένδρα, γιατί δεν διευκολύνεται η κυκλοφορία, 

� Τι δένδρα βάζουµε, 

� Τι υλικά επίστρωσης χρησιµοποιούµε. 
Υπάρχει µία πλήρης ασυδοσία.  Ο καθένας βάζει ό,τι δένδρο θέλει.  Καταργεί δένδρο επειδή 
εµποδίζει την βιτρίνα του.  Πρέπει να µπει µία τάξη σ’ αυτόν τον τοµέα.  
 
∆ΗΜΑΡΧΟΣ :  Είναι πολύ σηµαντικό θέµα αυτό το οποίο βάζει. 
 
Α∆ΑΜΟΠΟΥΛΟΣ :  Το έχουµε συζητήσει στην υπηρεσία κ. ∆ήµαρχε και είµαστε έτοιµοι να το 
προχωρήσουµε. 
 
ΜΠΡΕ∆ΗΜΑΣ :  Κε ∆ήµαρχε, µία κουβέντα µόνο πάνω σ’  αυτό που θέλετε να πείτε και για 
το θέµα τα πλατάνια που είναι µέσα στη …. (δεν ακούγεται). 
 
∆ΗΜΑΡΧΟΣ :   Λοιπόν, θέλω να σας πω το εξής :  
Ότι  πράγµατι  πρέπει να προσεγγίζουµε το συγκεκριµένο θέµα µε πολύ µεγάλη προσοχή. 

-  Βάλαµε δένδρα στην Αθηνών. Τι έγινε;   Τρία - τέσσερα έµειναν. 

-  Βάλαµε δένδρα στην Παλαιολόγου. Ποιο είναι το αποτέλεσµα; 

Έχω στείλει ένα έγγραφο στην υπηρεσία – και Γιάννη να το έχεις υπ’ όψη σου – δένδρα θα 
φυτεύουµε σε πεζοδρόµια, δεν λέω να πειράξουµε τα δένδρα που υπάρχουν,  αλλά από εδώ 
και πέρα, τρία µέτρα είναι για τους πεζούς και για τα άτοµα µε ειδικές ανάγκες.   
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Αν έχουµε µεγαλύτερο πεζοδρόµιο, θα πάµε να φυτέψουµε.  ∆εν υπάρχει τίποτα χειρότερο 
από ένα δένδρο, να το βάλουµε στο στενό πεζοδρόµιο και να βιάζεται, κυριολεκτικά, από τον 
κόσµο που περνάει από εκείνο το σηµείο.  ∆όξα να έχει ο Θεός, η πόλη έχει ανοικτούς χώρους 
και έχουµε δυνατότητες να φυτεύουµε. 

Και το άλλο το οποίο είπε,  µία έστω µακροσκοπική γεωλογική µελέτη.  ∆ηλαδή το πλατάνι, 
υπάρχει το έδαφος που θα πάει κάτω και δεν θα σου δηµιουργήσει προβλήµατα, όπως εδώ 
απέξω, ή το άλλο δένδρο στην Ηρώων που σου δηµιουργεί προβλήµατα.  Και υπάρχει και µία 
τεχνική.  Χρησιµοποιείτε τα τσούκια.  Όπου έχουµε προβλήµατα βάλτε µία σωλήνα και βάλτε 
µέσα το δένδρο και κατεβάστε το ένα µέτρο κάτω, ενάµισι.  Θα  φύγει οπωσδήποτε.  Αυτό το 
οποίο κάνουν οι αγρότες.  Μην τα φυτεύετε στην επιφάνεια  κι’ απλώνει το ριζικό σύστηµα και 
πετάει όλα τα πεζοδρόµια. 

Αλλά γι’ αυτό το οποίο είπες,  πρέπει να ετοιµάσεις ένα θέµα στην ηµερήσια διάταξη, να 
έρθουµε εδώ για να κουβεντιάσουµε µε τους γεωπόνους, πώς φυτεύουµε.  Να πάρουµε µία 
απόφαση. 
 
 
Το ∆ηµοτικό Συµβούλιο µε την ολοκλήρωση της διαλογικής συζήτησης, αφού λαµβάνει υπ’ 
όψη του την υπ’ αριθµ. 18/2011 απόφαση της Επιτροπής Ποιότητας Ζωής, την υπ’ αριθµ. 
28/2011 θετική απόφαση του Συµβουλίου της ∆ηµοτικής Κοινότητας Καλαµάτας, καθώς και τις 
διατάξεις των άρθρων 65, 73, 83 & 84 του Ν.3852/2010,  
 

Α Π Ο Φ Α Σ Ι Ζ Ε Ι     Ο Μ Ο Φ Ω Ν Α 
                                                                                             

Εγκρίνει την αφαίρεση των συγκεκριµένων έξι (6) Βραχυχίτωνων (Brachychiton 
spp) και της µίας Ακακίας Κων/πόλεως (Albizia julibrissin) που βρίσκονται στην οδό 
Κοραή και συγκεκριµένα στον αριθµό 45, και την αντικατάστασή τους µε δένδρα 
µικρής ανάπτυξης. 
 

Έτσι συντάσσεται αυτό το απόσπασµα πρακτικού το οποίο υπογράφεται όπως ακολουθεί : 
 

ΤΟ ∆ΗΜΟΤΙΚΟ ΣΥΜΒΟΥΛΙΟ ΚΑΛΑΜΑΤΑΣ 

Ο ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ  ΤΑ ΜΕΛΗ 

Γουρδέας Ανδρέας   1. Αδαµόπουλος Ιωάννης 

  2. Αθανασόπουλος Κωνσταντίνος 

  3. Αναζίκος Ιωάννης 

  4. Ανδρεάκος Κωνσταντίνος  

  5. Βασιλόπουλος Παναγιώτης 

  6. Γκλεγκλές Ιωάννης 

  7. ∆ηµόπουλος ∆ηµήτριος 

  8. ∆ικαιουλάκος Βασίλειος  

  9. Ηλιόπουλος Αθανάσιος 

  10. Καµβυσίδης Ιωάννης 

  11. Καραγιάννης Ανδρέας 

  12. Καρβέλης Γεώργιος 

  13. Κουδούνης Αργύριος 
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  14. Μανδηλάρης Ιωάννης 

  15. Μαρινάκης Σαράντος 

  16. Μιχαλόπουλος Κωνσταντίνος  

  17. Μιχαλόπουλος Σωτήριος 

  18. Μπάκας Ιωάννης  

  19. Μπασακίδης Νικόλαος  

  20. Μπεχράκης Σταµάτης 

  21. Μπουζιάνης Παύλος 

  22. Μπούρας Ιωάννης 

  23. Μπούχαλης ∆ηµήτριος 

  24. Μπρεδήµας Θεόδωρος 

  25. Μωραγιάννης Κωνσταντίνος 

  26. Μωρακέας Σπυρίδων 

  27. Νιάρχος Αναστάσιος 

  28. Ντίντα Παναγιώτα 

  29. Οικονοµάκου Μαρία  

  30. Πολίτης ∆ηµήτριος 

  31. Στασινάκης ∆ιονύσης  

  32. Στασινόπουλος Στυλιανός 

  33. Φαββατάς ∆ηµήτριος 

  34. Φωτέας Νικόλαος  

  35. Χριστόπουλος Ιωάννης 

 
  Η ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ ΣΥΜΒΟΥΛΙΟΥ         

∆ΗΜΟΤΙΚΗΣ ΚΟΙΝΟΤΗΤΑΣ ΚΑΛΑΜΑΤΑΣ 

              Λιακουνάκου Βενετία   

 
Ακριβές Απόσπασµα 

Καλαµάτα,  9 Ιουνίου 2011 
Ο ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ 

ΤΟΥ ∆ΗΜΟΤΙΚΟΥ ΣΥΜΒΟΥΛΙΟΥ  
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΓΟΥΡ∆ΕΑΣ 

 

                                                                                             
 


